
Rozhovor so včelárom 
Dobrý deň, moje meno je Emma Biliková a som študentkou Gymnázia Ivana Horvátha 

v Bratislave. Vďaka projektu Zelená škola sa mi podarilo získať možnosť rozhovoru 

s naším lokálnym včelárom, Filipom Lúčom (19). Dúfam, že sa vám rozhovor bude 

páčiť a dostatočne vás vtiahne do problematiky včelárstva. 

 

1.Ako a kedy si sa dostal ku včelárstvu? Je/bola to vaša rodinná tradícia? Ak áno, 

koľko generácii už pretrváva? 

- Keď som mal 14 rokov sesternica z otcovej strany chcela so včelami skončiť, nakoľko 

je nane alergická ,tak ma napadlo, že prečo nevyužiť šancu sa niečo priučiť. Tradícia 

to ale nie je. 

2.Čo všetko obnáša staranie sa o včely? Čo na to potrebuješ? 

- Základné veci sú samozrejme : úľ, včely a stojan,( rámiky a medzistienky v úle sú 

samozrejmosťou) keď už ich máš, potrebuješ včelársky oblek, rukavice, dymák, 

rozpačovák, vidličku, hygienicky čistú miestnosť kde vytáčaš med, medomet, 

odviečkovací stroj, sitá, konvy, špirály, poháre a samozrejme aj etikety. 

3. Je med, ktorý vyprodukuješ bio med? 

-Bio ako bio, ja osobne si myslím, že dnes už nič nie je bio. V odvetví včiel, 

med z monokultúr nie je až taká výhra kvôli postrekom, ktoré vykonavajú 

poľnohospodári prevažne v obedných hodinách (skúsenosť 3-sezónna), sú tam 

neonikotinoidy, ktoré zabíjajú včely samotné. Najlepši je med jarný, agatový, lipový, 

lesný a medovicový. Jarný, agatový a lipový je viac bio ako repkový a slnečnicový. 

4. Predávaš niekedy med, ktorý vyprodukuješ? Ak áno, kde by sme ho vedeli 

nájsť? 

-Áno predávam,ale je to predaj z dvora, prípadne predaj po známosti. 

V supermarketoch náš med nenájdete.  

5. Je starostlivosť o včely náročná na financie a čas? 

-Počiatočná investícia je vyššia, záleží od počtu rodín, keď berieme na 10 rodín je to 

cca 6000€, ale skôr by som povedal, že je náročné najmä z časového hľadiska, nakoľko 

tam musíte byť 7dní v týždni kvôli rojeniu. 

6. Koľko včiel máš na starosti? 

-27 úľov 

7. Koľko medu včely vyprodukujú za rok/mesiac? 

-Len na produkciu medu je to tak 800kg ,ale keď sa včely predavajú / odložence; peľ 

sa zbiera čiže potom je to okolo 500kg ročne. 

8. Od čoho záleží koľko medu včely vyprodukujú? 

-Dobrý rok ,ci na jar nemrzne a samozrejme hlavne od včelára ,ten sa musí o včely 

dobre starať a robiť protirojové opatrenia.  

9.Plánuješ daľej pokračovať v tomto hobby? 

-Plánujem v tom pokračovať ako v hobby, ale určite neplánujem pracovať v tomto 

odbore. 



10.V čom je domáci med/ med od lokálnych dodávateľov kvalitnejší/lepší ako med, 

ktorý sa dá kúpiť vo veľkoobchodoch? 

-V skratke med, ktorý sa predáva za 3 -4€ /kg je na zmiešaný s cukrovou vodou, to 

znamená ze nemá žiadne telu-prospešné látky + žiadne antibakteriálne látky. Na 

Slovensku slovenský med v reťazcoch nenájdete, všetko sa k nám vozí z Ázie a ten sa 

ešte mieša. Náš slovenský med ide do Nemecka a Francúzska. Je na to ľahký vzorec, 

keď obchodník kúpi 1000kg med z Ázie za cenu 1€/kg znamená to že  zaplatí 

1000€/1000kg. Na  Slovensku to vo výrobe zmieša v pomere 1:1 = 1000€/2000kg 

medu, čo preňho znamená 0,5€/1kg, potom môže vyhovieť reťazcom na výkup 2€/kg.  

A ten náš med, ktorý má telu-prospešné latky i antibakteriálne látk, ale nakoľko my ho 

nevieme zaplatiť,tak sa ku nám ani nedostane.  

Ideálne je mať svojho lokálneho včelára alebo sa ním môžete kľudne  stať aj vy, potom 

zistíte či by ste ten svoj med predali za 3-4€. 



 


